
 

 

 
 
 
 
Nr. 118/2023 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 05 iulie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 1 reprezentant ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Miklos András- sat Coșeni, lipsind: Ferenczy 
Ágnes-Kanilla, Magyarosi Imola-Piroska, Sipos Dóra-Viola, Baloga Csilla. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 756/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Bună ziua, aș începe 
ședința extraordinară de azi. Aș începe cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Înainte să începem ședința aș dori să vă întreb, dacă cineva are ceva de 
adăugat sau dacă cineva vrea să se înscrie la Diverse?” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m.): „Aș vrea să propun un 
proiect de hotărâre D2 pe Ordinea de zi de azi, ceea ce este legat de aprobarea modificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Și eu aș dori să 
propun un punct D1, care se referă la aprobarea modificării și completării HCL nr. 2/2020 
Hotărârilor Consiliului Local de aprobare a documentațiilor tehnice aferente proiectului 
”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe 
Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de 
proiect, cu modificările ulterioare. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Bine, mulțumim. Prima 
dată votăm introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2. Prima dată votăm 
introducerea punctului D1.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea punctului D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Scuze, sunt prezent și eu, Kádár 



 

 

Imola și sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.):  „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctului D1. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Mulțumim. Să votăm 
acum introducerea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.):  „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Comăneci Liviu-
Vasile), introducerea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Mulțumim. Acum să 
votăm Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): ”Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 



 

 

 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 
57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea 
situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe 
care-l au în problema respectivă.” 
 (lb.m./lb.r.): „Aș dori să vă întreb, dacă sunt asemenea situații? Dacă nu sunt, 
începem cu primul punct.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 228/2021 privind instituirea Programului multianual de interes local 
SEPSI CARD pentru susţinerea activităților sportive în Municipiul Sfântu Gheorghe, cu 
modificările și completările ulterioare. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar.  
 Domnul viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba de patru modificări la primul punct, care se referă la SEPSI CARD. Prima 
modificare se referă la faptul că documentația se poate depune la sediul Bazei de înot 
”Román Vilmos”, sau la Compartimentul Relaţii cu Publicul, Informaţii, Registratură. 
Totodată modul de soluționare a cererilor va fi adusă la cunoștința solicitanților în termen 
de 24 de ore de la soluționare, prin e-mail. Începând de acest an valabilitatea va fi de 2 ani 
și cardurile vor putea fi ridicate de la sediul Bazei de înot ”Román Vilmos”, iar după 
expirarea cardului se va putea prelungi cu încă doi ani. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Mulțumim. Comisiile 
de specialitate nr. I, V și VI au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): ”Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): ”Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 236/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 2/2020 Hotărârilor Consiliului Local de aprobare a 
documentațiilor tehnice aferente proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul 
Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, 
aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Prin proiectul de 
hotărâre se propune modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 2 din 2020. Din cauza 
modificării prețurilor la materialele de construcții, respectiv fixarea prin licitații publice a 
prețurilor unor componente din acest proiect se impune modificarea valorii totale a 
proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții 
bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă” și valoarea totală devine astfel 
187.554.935,40 lei, valoare care include și TVA-ul. Contribuția proprie a municipiului 
Sfântu Gheorghe devine 74.476.797,75 lei inclusiv TVA, din care valoarea cheltuielilor 
neeligibile ale proiectului este de 72.232.648,33 lei, respectiv valoarea contribuției proprii 
de 2% devine 2.244.149,42 lei. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Mulțumim. Comisiile 
de specialitate nr. I, II și V au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm proiectul de hotărâre 
nr. D1.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre D1.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 237/2023. 



 

 

 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: 
Vargha Fruzsina, viceprimar.  
 Domnul viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Proiectul de hotărâre D2 
este despre modificarea bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. 
Alocăm 398.310 lei pentru festivalul SepsiClassic, în aceeași timp luăm această sumă de 
bani de la capitolul ”Protecția mediului”, și anume din subcapitolul care se referă la plata 
serviciilor de salubritate. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.r./lb.m.): „Mulțumim. 
Comisiile de specialitate nr. I și V au acordat aviz favorabil. Vă rog să votăm proiectul de 
hotărâre nr. D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre D2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre, cu mențiunea ca dorința noastră de a fi Capitala Culturală a Ținutului Secuiesc 
nu înseamnă că nu vom mai curăța orașul, acesta fiind doar o soluție temporară. 
Mulțumesc.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord și îi 
mulțumesc d-lui viceprimar pentru completare. Evident nu înseamnă că gunoiul va umpla 
orașul.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 238/2023. 
 Domnul președinte de ședință KOLCZA ISTVÁN (lb.m./lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Închidem ședința extraordinară din data de azi. Mulțumesc pentru prezență.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 iulie 2023. 
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